
1 

 

BR.0002.2.2014 
 

Protokół Nr XLIII/2014 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 20 lutego 2014 r. 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 22.50. Z ustawowego składu Rady 
Gminy Czerwonak, liczącego 21 radnych, w obradach wzięło udział 20 radnych (nieobecna 
usprawiedliwiona radna Krystyna Niedośpiał); lista obecności stanowi załącznik nr 1; oraz Wójt, 
Zastępcy Wójta, Radca Prawny, Skarbnik, przedstawiciel firmy AM Trans Progres Sp. z o.o. Andrzej 
Rudzki, przedstawiciel firmy WALTA Tadeusz Waltrowski, przedstawiciel firmy „Ekolog” Sp. z o.o. 
Anna Grabowska-Szaniec, Kierownik Sekcji Profilaktyki i Terapii Marlena Łochyńska, Dyrektor 
SAPO Jerzy Roch Kowalski, Zastępca Dyrektora GOPS Danuta Kiziorek, sołtysi, Przewodniczący 
Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o przyjęciu protokołu XLII sesji. 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 rok. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
6. Uchwała w sprawie przyjęcia aktualizacji „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Czerwonak”. 
7. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu ochrony środowiska dla Gminy Czerwonak na lata 

2013-2016 z perspektywą do 2020 roku wraz z prognozą jego oddziaływania na środowisko. 
8. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest 

dla terenu Gminy Czerwonak na lata 2013-2032. 
9. Uchwała w sprawie zmiany statutu Związku Międzygminnego „Schronisko dla Zwierząt – 

SCHRONISKO” z siedzibą w Kostrzynie. 
10. Uchwała w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne 

prowadzone przez Gminę Czerwonak. 
11. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Czerwonak na lata 2014-2017. 
12. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Promocji Zdrowia „Zdrowa Gmina 

Czerwonak” na lata 2014-2020. 
13. Uchwała w sprawie podwyższenia kwot kryterium dochodowego osoby samotnie 

gospodarującej, kryterium dochodowego na osobę w rodzinie i kryterium dochodowego 
rodziny uprawniających do otrzymywania świadczeń z pomocy społecznej w formie zasiłków 
celowych na zakup posiłku i żywności w ramach wieloletniego programu osłonowego 
wspierania dożywiania dzieci i zapewniania posiłku osobom tego pozbawionym „Pomoc 
Gminy w zakresie dożywiania na lata 2014-2020”. 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie na okres powyżej 3 lat 
nieruchomości położonej we wsi Owińska. 

15. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w prowadzeniu 
zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2407P Koziegłowy-Swarzędz ul. Poznańska w 
Kicinie”. 

16. Uchwała w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych na terenie gminy 
Czerwonak. 
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17. Informacja na temat złożonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
18. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
19. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Gminy na 2014 rok i przedłożenie sprawozdań z 

działalności komisji w 2013 roku. 
20. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
21.  Wolne głosy i wnioski. 
22. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 

Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał  
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaproponował następujące zmiany porządku 
obrad: 
- przeniesienie punktów 6,7 i 8 porządku obrad do punktów 4, 5 i 6, a tym samym przesunięcie 
punktów 4 i 5 do punktów 7 i 8 z powodu zaproszonych gości, którzy przedstawią projekty uchwał 
zawarte w punktach 6, 7 i 8, 
- wprowadzenie punktu „Informacja na temat sytuacji pogorzelców z Kicina oraz pomocy 
udzielonej przez Gminę Czerwonak”. 
 Radny Wojciech Skrzekut zwrócił się z wnioskiem o przeniesienie na następną sesję 
uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych na terenie gminy 
Czerwonak w celu poddania go konsultacjom. Zdaniem radnego projekt uchwały w sprawie 
budżetu obywatelskiego należy również poddać konsultacjom. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zgłosił wniosek, aby pozostawić w porządku obrad 
uchwałę w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych na terenie gminy 
Czerwonak. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że otrzymał opinię Wójta w 
sprawie w/w projektu, która jest negatywna ze względu na niezgodność z zapisami ustawowymi, 
otrzymał też opinię prawną przygotowaną przez zewnętrzną kancelarię zgodnie z którą nie ma 
niezgodności. 
 W dyskusji głos zabrali: Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa 
Janusz Andrzejewski, Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak, Sekretarz 
Joanna Kowalczyk-Chudy, Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, Wójt Mariusz Poznański. 
 Wójt Mariusz Poznański zwrócił się z prośbą o uczczenie minutą ciszy poległych w obronie 
niepodległości Ukrainy. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie: 
- wniosek radnego Wojciecha Skrzekuta dot. przeniesienia na następną sesję uchwały w sprawie 
zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych na terenie gminy Czerwonak. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Za wnioskiem głosowało 8 radnych 
przy 11 przeciw i 1 wstrzymującym się. Wniosek został odrzucony, punkt pozostał w porządku 
obrad, 
- wniosek dot. zamiany kolejności punktów porządku obrad. Przeniesienie punktów 6,7 i 8 
porządku obrad do punktów 4, 5 i 6 a tym samym przesunięcie punktów 4 i 5 do punktów 7 i 8. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 19 głosami 
przy 1 wstrzymującym się, 
- wniosek dot. wprowadzenia do porządku obrad pkt. „Informacja na temat sytuacji pogorzelców 
z Kicina oraz pomocy udzielonej przez Gminę Czerwonak”. Przewodniczący zaproponował 
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wprowadzenie informacji w punkcie 17 porządku obrad. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 
20 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad został zmieniony. 
 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o przyjęciu protokołu XLII sesji. 
4. Uchwała w sprawie przyjęcia aktualizacji „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Czerwonak”. 
5. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu ochrony środowiska dla Gminy Czerwonak na lata 

2013-2016 z perspektywą do 2020 roku wraz z prognozą jego oddziaływania na środowisko. 
6. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest 

dla terenu Gminy Czerwonak na lata 2013-2032. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 rok. 
8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
9. Uchwała w sprawie zmiany statutu Związku Międzygminnego „Schronisko dla Zwierząt – 

SCHRONISKO” z siedzibą w Kostrzynie. 
10. Uchwała w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne 

prowadzone przez Gminę Czerwonak. 
11. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Czerwonak na lata 2014-2017. 
12. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Promocji Zdrowia „Zdrowa Gmina 

Czerwonak” na lata 2014-2020. 
13. Uchwała w sprawie podwyższenia kwot kryterium dochodowego osoby samotnie 

gospodarującej, kryterium dochodowego na osobę w rodzinie i kryterium dochodowego 
rodziny uprawniających do otrzymywania świadczeń z pomocy społecznej w formie zasiłków 
celowych na zakup posiłku i żywności w ramach wieloletniego programu osłonowego 
wspierania dożywiania dzieci i zapewniania posiłku osobom tego pozbawionym „Pomoc 
Gminy w zakresie dożywiania na lata 2014-2020”. 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie na okres powyżej 3 lat 
nieruchomości położonej we wsi Owińska. 

15. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w prowadzeniu 
zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2407P Koziegłowy-Swarzędz ul. Poznańska w 
Kicinie”. 

16. Uchwała w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych na terenie gminy 
Czerwonak. 

17. Informacja na temat sytuacji pogorzelców z Kicina oraz pomocy udzielonej przez Gminę 
Czerwonak. 

18. Informacja na temat złożonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
19. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
20. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Gminy na 2014 rok i przedłożenie sprawozdań z 

działalności komisji w 2013 roku. 
21. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
22. Wolne głosy i wnioski. 
23. Zamknięcie sesji. 
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Ad.3. Informacja o przyjęciu protokołu XLII sesji. 
 Nie zgłoszono uwag do protokołu. W związku z tym protokół został podpisany. 
 
Ad.4. Uchwała w sprawie przyjęcia aktualizacji „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Czerwonak”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poprosił, aby projekt uchwały przedstawił autor 
dokumentu Pan Tadeusz Waltrowski. 
 Przedstawiciel firmy WALTA Pan Tadeusz Waltrowski dokonał uzasadnienia projektu w/w 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami 
przy 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu ochrony środowiska dla Gminy Czerwonak na 
lata 2013-2016 z perspektywą do 2020 roku wraz z prognozą jego oddziaływania na środowisko. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zgłosił autopoprawki do projektu uchwały: 
1) Program ochrony środowiska: 
- str. 46 ppkt 3.6.4 zamiast „Przedsiębiorstwo Inżynieryjno-Budowlane Meliopoz s.c.” wpisać 
Gminne Przedsiębiorstwo Wodociągowe Sp. z o.o. – zmiana w dwóch zdaniach, 
- str. 47 wykreślić zdanie: „Gmina Czerwonak zamierza utworzyć spółkę wodociągową, która 
przejmie obowiązki wykonywane dotychczas przez firmę Meliopoz. Planuję się, że nastąpi to 1 
stycznia 2014 r.”, 
- str. 49 Hermetyzacja obiektów: zamiast „Inwestycja będzie realizowana w latach 2014-2016” 
wpisać Inwestycja będzie realizowana w latach 2013-2015; 

2) Prognoza oddziaływania na środowisko: 
- str. 32 zamiast „Przedsiębiorstwo Inżynieryjno-Budowlane Meliopoz s.c.” wpisać Gminne 

Przedsiębiorstwo Wodociągowe Sp. z o.o. – zmiana w dwóch zdaniach, 
- str. 33 wykreślić zdanie: „Gmina Czerwonak zamierza utworzyć spółkę wodociągową, która 
przejmie obowiązki wykonywane dotychczas przez firmę Meliopoz. Planuję się, że nastąpi to 1 
stycznia 2014 r.”, 
- str. 34 Hermetyzacja obiektów: zamiast „Inwestycja będzie realizowana w latach 2014-2016” 
wpisać Inwestycja będzie realizowana w latach 2013-2015. 
 Przedstawiciel firmy „Ekolog” Sp. z o.o. Pani Anna Grabowska-Szaniec dokonała 
uzasadnienia projektu w/w uchwały i przedstawiła prezentację, która stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 
 W dyskusji głos zabrali: radny Leszek Lesiczka, Pani Anna Grabowska-Szaniec, radna 
Wiesława Fedder, radny Marek Pietrzyński, radny Andrzej Moczulski, radny Wojciech Skrzekut, 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak, sołtys sołectwa Kicin Helena Stachowiak. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały 
wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na 
sali. Uchwała została przyjęta 16 głosami przy 1 przeciw i 2 wstrzymującymi się. Uchwała stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.6 Uchwała w sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest 
dla terenu Gminy Czerwonak na lata 2013-2032. 
 Przedstawiciel firmy AM Trans Progres Sp. z o.o. Pan Andrzej Rudzki dokonał 
uzasadnienia projektu w/w uchwały i przedstawił prezentację, która stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 
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 W dyskusji głos zabrali: Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz 
Sikoń, Pan Andrzej Rudzki, radny Andrzej Moczulski, radna Wiesława Fedder, sołtys sołectwa 
Owińska Wojciech Bukowski, sołtys sołectwa Czerwonak II Tadeusz Wojciechowski. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 
rok. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła autopoprawkę do projektu w/w uchwały. 
Autopoprawka dot. przeniesienia środków w kwocie 100.000,00zł dla Gminnego Ośrodka Kultury 
Sokół. Środki te zostały wniesione do budżetu na rok 2014 autopoprawką z przeznaczeniem na 
wynajem i koszty utrzymania obiektu w Mielnie/ sołectwo Kliny na cele organizacji świetlicy w 
Mielnie. Środki te ze względu na wynajem zabezpieczone zostały w budżecie Wydziału 
Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. Celowe jest, aby całość przyznanych środków 
przeznaczona została na działalność Gminnego Ośrodka Kultury Sokół. 
 Następnie Skarbnik dokonała uzasadnienia projektu uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały 
wraz z autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czerwonak. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła autopoprawkę do projektu w/w uchwały. 
Autopoprawka dot.: 
- podwyższenia kwoty w WPF w 2015 r. o 1 581 123,86 zł dla potrzeb realizacji budowy centrum 
kultury w Koziegłowach, 
- interpretacji RIO odnośnie wydatków w pozycji 11.6 „Wydatki majątkowe w formie dotacji” -
zmienia się kwotę w tym wierszu w roku 2014 na kwotę 1 230 211,20 zł. 

Następnie Skarbnik dokonała uzasadnienia projektu uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
 Przewodniczący komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
zwrócił uwagę na liczne literówki w projekcie uchwały. 
 W dyskusji głos zabrała Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały 
wraz z autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta 15 głosami przy 4 przeciw i 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 8 
do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie zmiany statutu Związku Międzygminnego „Schronisko dla Zwierząt – 
SCHRONISKO” z siedzibą w Kostrzynie. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń powiedział, ze 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad.10. Uchwała w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne 
prowadzone przez Gminę Czerwonak. 
 Uzasadnienia projektu w/w uchwały dokonał Dyrektor SAPO Jerzy Roch Kowalski. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że komisja 
po przeanalizowaniu projektu uchwały zaopiniowała go pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 
Gminie Czerwonak na lata 2014-2017. 
 Kierownik Sekcji Profilaktyki i Terapii Marlena Łochyńska dokonała uzasadnienia projektu 
w/w uchwały i przedstawiła prezentację, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 
Zdrowia Renata Walerych powiedziała, że komisja zajmowała się programem i zaopiniowała go 
pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.12. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Promocji Zdrowia „Zdrowa Gmina 
Czerwonak” na lata 2014-2020. 
 Kierownik Sekcji Profilaktyki i Terapii Marlena Łochyńska dokonała uzasadnienia projektu 
w/w uchwały i przedstawiła prezentację, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 
Zdrowia Renata Walerych powiedziała, że komisja szczegółowo przeanalizowała projekt w/w 
uchwały. 
 W dyskusji głos zabrali: radny Marek Pietrzyński, Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury 
i Sportu Ewa Banaszak, Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, 
Polityki Społecznej i Zdrowia Renata Walerych, Wójt Mariusz Poznański. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad.13. Uchwała w sprawie podwyższenia kwot kryterium dochodowego osoby samotnie 
gospodarującej, kryterium dochodowego na osobę w rodzinie i kryterium dochodowego rodziny 
uprawniających do otrzymywania świadczeń z pomocy społecznej w formie zasiłków celowych na 
zakup posiłku i żywności w ramach wieloletniego programu osłonowego wspierania dożywiania 
dzieci i zapewniania posiłku osobom tego pozbawionym „Pomoc Gminy w zakresie dożywiania na 
lata 2014-2020”. 
 Zastępca Dyrektora GOPS Danuta Kiziorek dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad.14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie na okres powyżej 3 lat 
nieruchomości położonej we wsi Owińska. 
 Uzasadnienia projektu w/w uchwały dokonał Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
powiedział, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
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 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera również pozytywnie 
zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad.15. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu w 
prowadzeniu zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 2407P Koziegłowy-Swarzędz ul. 
Poznańska w Kicinie”. 
 Uzasadnienia projektu w/w uchwały dokonał Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
 W dyskusji głos zabrali: radny Wojciech Skrzekut, radny Andrzej Moczulski, Zastępca Wójta 
Eugeniusz Chałupniczak. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad.16. Uchwała w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych na terenie 
gminy Czerwonak. 

Wiceprzewodniczący Rady, Przewodniczący Klubu PO RP Piotr Picyk dokonał uzasadnienia 
projektu w/w uchwały, której autorem jest radny Janusz Andrzejewski. 

Wójt Mariusz Poznański poinformował, że projekt w/w uchwały zaopiniował negatywnie i 
dokonał uzasadnienia w/w opinii. Wójt zaproponował dopracowanie projektu w/w uchwały pod 
względem prawnym oraz dostosowanie do niego projektu uchwały w sprawie budżetu 
obywatelskiego, aby przepisy prawne były ze sobą spójne i wprowadzenie od 2015 r. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zgłosił następujące uwagi do projektu w/w 
uchwały: 
- par. 2 pkt 5 – wykreślenie zdania „Ilość uprawnionych mieszkańców ustala się na dzień 31 
grudnia poprzedzającego roku kalendarzowego”, 
- wprowadzenie terminu rozpoczęcia i zakończenia konsultacji, 
- par. 4 ust. 1 – wprowadzenie zapisu „Wójt może przeprowadzać…”, 
- par. 4 ust. 2 – wprowadzenie zapisu „Konsultacje można przeprowadzić na wniosek:”, 
- par. 4 ust. 3 – wprowadzenie zapisu określającego do kogo należy składać wniosek, 
- par. 4 ust. 4 – powtórzenie litery „o” w zdaniu „Przed rozpatrzeniem wniosku, o którym mowa w 
ust. 2 Przewodniczący Rady występuje do Wójta o niezwłoczne, najpóźniej w terminie 14 dni, o 
sprawdzenie listy wnioskodawców.”, 
- par. 6 ust. 1 i 2 – wskazanie zarówno strony internetowej jak i Biuletynu Informacji Publicznej. 

W imieniu Klubu Radnych Lepsza Gmina radny Wojciech Skrzekut poinformował, że klub 
jest przeciwny przyjęciu uchwały podczas obrad dzisiejszej sesji. Zdaniem klubu należy 
popracować nad projektem w/w uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że 
komisja negatywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. Zdaniem komisji należy popracować nad 
projektem w/w uchwały. 
 Wiceprzewodniczący Rady, Przewodniczący Klubu PO RP Piotr Picyk zgłosił autopoprawkę 
uwzględniającą uwagi zgłoszone przez Przewodniczącego Rady: 
- w par. 4 pkt 4 – wprowadzenie zapisu „Wniosek mieszkańców, o którym mowa w ust. 2 lit. b i c, 
składa się do Przewodniczącego Rady oraz do Wójta”; dotychczasowy pkt 4 zostaje pkt 5, 
- w par. 6 pkt 1 i 2 – dodanie „i Biuletynie Informacji Publicznej”. 
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 Radna Maria Libera poinformowała, że nie będzie głosowała za przyjęciem projektu w/w 
uchwały. 
 Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy zgłosiła następujące uwagi do projektu w/w uchwały: 
- do kogo ma złożyć wniosek Wójt, a do kogo Rada Gminy, 
- doprecyzowanie programów strategicznych (wszystkie programy czy strategia rozwoju gminy), 
- termin ogłoszenia zamiaru przeprowadzenia konsultacji, 
- zmiana nazwy „stanowisko Rady Gminy” na „uchwała Rady Gminy”. 

W dyskusji głos zabrali: Wiceprzewodniczący Rady, Przewodniczący Klubu PO RP Piotr 
Picyk, Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak, radny Janusz Andrzejewski, radca prawny Ewa 
Gąsiorek, radna Wiesława Fedder, Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały 
wraz z autopoprawką zgłoszoną przez Wiceprzewodniczącego Rady, Przewodniczącego Klubu PO 
RP Piotra Picyka. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 8 radnych przy 11 przeciw i 1 radny wstrzymującym się. Uchwała nie została 
przyjęta. 
 
Ad.17. Informacja na temat sytuacji pogorzelców z Kicina oraz pomocy udzielonej przez Gminę 
Czerwonak. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak przedstawił pierwsze godziny po wybuchu 
pożaru, który miał miejsce w dniu 31 stycznia br. o godz. 320. W akcji brało udział 16 jednostek 
straży pożarnej, policja i pogotowie ratunkowe. Poinformował, że przyczyną pożaru była 
nieszczelność instalacji kominowej. Zastępca Wójta powiedział, że rodzinom poszkodowanym w 
pożarze zaproponowano miejsce w hotelach, ale odmówili ewakuacji. Poinformował, że miejsce 
pożaru zostało zabezpieczone. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował o skomplikowanym stanie prawnym domu, w 
którym wybuchł pożar. Oznajmił, że Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej udzielił niezbędnej 
pomocy, ale problematyczną kwestią okazało się znalezienie mieszkania dla dwóch rodzin, 
ponieważ nie ma wolnych mieszkań. Początkowo zaproponowane mieszkania zostały odrzucone, 
ale ostatecznie jedna rodzina przyjęła pokój w Owińskach, a druga ma szansę zamieszkać od 
kwietnia w Koziegłowach. Wójt poinformował również, że jest to rozwiązanie maksymalnie na pół 
roku i w tym czasie obie rodziny powinny złożyć wniosek o przydział mieszkania. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk złożył wniosek o przyjęcie następującego 
stanowiska: „Rada Gminy zwraca się do Wójta Gminy o zapewnienie dwóm rodzinom, 
poszkodowanym w pożarze w Kicinie w dniu 31 stycznia 2014 r., dwóch mieszkań wyposażonych 
w łazienkę i kuchnię na okres usamodzielnienia nie krócej jednak niż na 12 miesięcy”. 
 W dyskusji głos zabrali: Wójt Mariusz Poznański, radny Wojciech Skrzekut, sołtys sołectwa 
Kicin Helena Stachowiak, Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, 
Polityki Społecznej i Zdrowia Renata Walerych, Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, Zastępca 
Dyrektora GOPS Danuta Kiziorek, Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak, radny Leszek Lesiczka, 
radna Daniela Jankowska-Bachor, radna Wiesława Fedder, radna Ewa Banaszak, radna Tatiana 
Kędziora, Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
 Po wysłuchaniu wyjaśnień udzielonych przez Zastępcę Wójta Tomasza Stellmaszyka 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk wycofał wniosek. 
 
Ad.18. Informacja na temat złożonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, że w dniu 14 kwietnia br. o godz. 1300 
odbędzie się rozprawa dot. Studium Gminy Czerwonak w Naczelnym Sądzie Administracyjnym w 
Warszawie. 

Radny Marek Pietrzyński poinformował, że zwróci się do Wójta o wstrzymanie prac 
prowadzonych w zakresie zagospodarowania przestrzennego do momentu wydania wyroku w 
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sprawie studium przez NSA w celu zapobieżenia ewentualnym roszczeniom. Powiedział, że zwróci 
się do Rady Gminy o poparcie wniosku. 

W dyskusji głos zabrali: radny Marek Pietrzyński, Przewodniczący Rady Marcin 
Wojtkowiak, Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 

Interpelacja wraz z odpowiedzią stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad.19. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski dokonał uzasadnienia projektu 
w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 15 głosami 
przy 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Ad.20. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Gminy na 2014 rok i przedłożenie sprawozdań 
z działalności komisji w 2013 roku. 
 Nie zgłoszono żadnych uwag. 

Plany pracy i sprawozdania stanowią załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ad.21. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

Nie zgłoszono żadnych pytań. 
Informacja stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 
Ad.22. Wolne głosy i wnioski. 
 Radna Wiesława Fedder zapytała czy zostanie zmienione oznakowanie na chodniku przy 
przedłużeniu ul. Piłsudskiego w Koziegłowach, ponieważ zgodnie z obecnym oznakowaniem 
ścieżka rowerowa znajduje się po stronie bloków, a chodnik dla pieszych przy ulicy. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak poinformował, że oznakowanie zostanie 
zmienione na wiosnę. 
 Radny Andrzej Moczulski zgłosił wniosek do Wójta, aby na jednej z sesji zostały 
przedstawione nowe technologie budowy dróg. 
 Radny Wojciech Skrzekut poinformował, że mieszkańcy Kicina są zaniepokojeni 
wprowadzeniem zmian w dowozie dzieci do szkół. 
 Radny Jacek Sommerfeld: 
- zapytał dlaczego dzieci do szkół były dowożone przez firmę Sobis Bus podczas, gdy linia nr 70 
została przedłużona do Kicina oraz została uruchomiona linia autobusowa do Dębogóry; 
- poinformował, że Klub Radnych PiS w listopadzie 2013 r. złożył petycję w sprawie objęcia strefą 
A linii nr 70 i 72 na całej trasie; 
- zapytał kiedy zaczną działać lampy zamontowane na ul. Topolowej. 
 Radny Marek Pietrzyński zaproponował, aby odpowiedzi na pytania radnych były 
udzielane na bieżąco. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział na pytania radnych: 
- dowóz dzieci do szkół – poinformował, że istniały obawy, iż 2 autobusy MPK i 1 autobus firmy 
Transkom zabiorą wszystkie dojeżdżające dzieci. Z tego powodu zdecydowano, że firma Sobis Bus 
będzie dowoziła dzieci przez okres 1 miesiąca. Przez ten czas pozyskano informacje o faktycznej 
ilości dzieci, które dojeżdżają do szkół; 
- objęcie strefą A linii nr 70 i 72 – poinformował, że po wprowadzeniu systemu PEKA nie będzie 
podziału na strefy i dlatego Miasto Poznań nie przewiduje wprowadzenia zmian. Powiedział, że 
rozmawiano na ten temat z Prezydentem Miasta Poznania, który nie przychylił się do propozycji; 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak: 
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- powiedział, że nie posiada informacji dot. terminu włączenia świateł; 
- sposoby alternatywnego utrzymania dróg – odbędzie się spotkanie na szczeblu Powiatu, na 
którym gminy podzielą się doświadczeniami na temat utrzymania dróg. Poinformował, że w 2014 
r. będzie kończona kanalizacja więc drogi będą jeszcze rozkopywane. 
 Radny Marek Pietrzyński: 
- zapytał jak wygląda sytuacja z wejściem do lasu między Koziegłowami a Kicinem; 
- poinformował o nieuporządkowanym terenie gminnym przy czworoboku w Koziegłowach; 
- zwrócił się o odnowienie pomnika Papieża Jana Pawła II w Koziegłowach. 
 Radny Janusz Andrzejewski zapytał o możliwość przeprowadzenia debaty na sesji Rady 
Gminy w sprawie firmy Bros z udziałem władz Gminy Swarzędz. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że temat ten został 
przedyskutowany na spotkaniu przedsesyjnym i uznano, że merytoryczna komisja Rady Gminy 
Czerwonak powinna spotkać się w Swarzędzu z merytoryczną komisją Rady Miejskiej Swarzędza. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak: 
- las w Koziegłowach – poinformował, że w chwili obecnej nie można wejść do lasu, ponieważ nie 
został w całości rozminowany; przygotowywana jest dokumentacja, która zostanie przekazana do 
nadleśnictwa; 
- czworobok w Koziegłowach – dokumentacja została przygotowana przez Straż Gminną i 
przekazano ją do merytorycznego wydziału. 
 
Ad.23. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XLIII sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Monika Grzebielucha-Andrusieczko 


